
Protokół Nr IX/2007 
z przebiegu IX sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 21 września 2007 r. 
 
IX sesja Rady Powiatu odbyła się w Młodzieżowym Ośrodku Socjoterapii w 

Przytoku. 
Na ogólną liczbę 21 radnych nieobecny było 1 radny: - Mieszko Sibilski. 

Andrzej Bawłowicz spóźnił się na posiedzenie.  
Radny usprawiedliwili swoją nieobecność. 
Lista obecności radnych - załącznik nr 1 do protokołu nr IX/2007. 
Lista obecności zaproszonych gości – załącznik nr 2 do protokołu  

Nr IX/2007. 
 
Ad 1. 
 Krzysztof Sroczyński, Przewodniczący Rady Powiatu 
Zielonogórskiego o godz. 14.00 otworzył IX sesję Rady Powiatu. 
 Powitał wszystkich zebranych.  
 Stwierdził obecność 19 radnych, stanowiące kworum umożliwiające 
podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
Ad 2. 
 Wszyscy radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali 
porządek obrad.  

Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu w dniu 
dzisiejszym zwrócił się do Rady o wprowadzenie do porządku obrad 
dodatkowego projektu uchwały dotyczącego zmiany uchwały w sprawie 
wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego. 
 (Przed sesją projekt tej uchwały otrzymali wszyscy radni). 
Przewodniczący Rady zaproponował rozpatrzenie projektu uchwały w pkt. 13, 
jako podpunkt 18. 
 Nagłą potrzebę wprowadzenia ww. projektu uchwały uzasadnił Edwin 
Łazicki - Starosta Zielonogórski. 

Starosta poinformował o odbytym spotkaniu z prezesami spółki Media – 
Odra – Warta, którzy proponują gminom, szczególnie Gminie Trzebiechów, 
przeprowadzenie rurociągów gazowych.  

Przy opłatach za zajęcie pasa drogowego wynoszącą 6 zł i 12 zł, 
przedłuży się okres, jeśli chodzi o rentowność przedsiębiorstwa. 

W związku z powyższym na posiedzeniu Zarządu zostały porównane 
projekty uchwał podjęte przez sejmik województwa, gminy. 

Po wszystkich rozmowach doszli do wniosku, że wysokości stawek  
w stosunku do stawek powiatowych za zajęcie pasa drogowego powinny ulec 
zmianie w przypadku umieszczenia urządzeń wodociągowych, kanalizacyjnych, 
ciepłowniczych i gazowych. Zarząd proponuje stawki w wysokości 40 %. 
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Wpłynęło pismo, w którym proponuje się stawki w wysokości takiej, jak  
w poprzedniej uchwale, czyli 2 zł w terenie zbudowanym, 1 zł w terenie 
niezabudowanym.  

Gmina Trzebiechów na swoje inwestycje w gminie ustaliła stawkę 
zerową. 

W związku z tym Zarząd Powiatu przedkłada projekt proponujący 40%, 
które daje wg stawek powiatowych - 2,40zł w terenie niezabudowanym i około 
5 zł w terenie zabudowanym - 40% z 12zł.  

Projekt uchwały jest zasadny mając na uwadze wprowadzenie urządzeń 
gazowych do Gminy Trzebiechów oraz bezpośrednie zainteresowanie powiatu 
doprowadzeniem gazu do DPS w Trzebiechowie oraz to, że opłacalność 
inwestycji wraca się po 15 latach. 

Henryk Jagoda zauważył, że propozycja zmiany stawek powoduje 
świadome pozbycie się dochodów przez powiat. 

Starosta stawki zostały zmienione ze względu na konieczność 
uzupełnienia dużej ilości dziur w drogach powiatowych. Natomiast jeśli miałyby 
zostać wstrzymane inwestycje i rozwój gmin, to warto poświęcić te parę 
złotych, tym bardziej, że opłata jest coroczna.  

W związku z tym Zarząd wystąpił do Rady z taką propozycją i nie ma  
w tym żadnych podtekstów. 

 
Do porządku obrad nie zgłoszono więcej uwag i zapytań. 
Za przyjęciem do porządku obrad w pkt. 13, pkt. 18 projektu uchwały  

w sprawie zmiany uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 
drogowego Rada opowiedziała się 19 głosami „za”. 

Porządek obrad uwzględniający zmiany rada przyjęła 19 głosami „za”. 
 

 Porządek obrad: 
1. Otwarcie IX sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Powiatu. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Informacja Starosty o pracy Zarządu Powiatu Zielonogórskiego w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Wnioski i interpelacje radnych. 
7. Informacja o sytuacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Sulechowie oraz Szpitala Leczniczo – Rehabilitacyjnego 
dla Dzieci - Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej  
w Wojnowie. 

8. Informacja z realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej  
9. z uwzględnieniem działalności domów pomocy społecznej. 
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10. Informacja z działalności szkół i placówek oświatowych, działających na 
terenie powiatu. 

11. Informacja z realizacji „Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu 
Zielonogórskiego na lata 2004-2006 z perspektywą do 2013 r. 

12. Informacja Zarządu Powiatu Zielonogórskiego o przebiegu wykonania 
budżetu Powiatu Zielonogórskiego za okres od 1 stycznia do 30 czerwca 
2007 r. 

13. Informacja Zarządu Powiatu Zielonogórskiego o przebiegu wykonania 
planu finansowego za okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2007 r. 
samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej  

14. i samorządowych instytucji kultury. 
15. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) udzielenia dotacji celowej Gminie Bojadła; 
2) udzielenia dotacji celowej Gminie Trzebiechów; 
3) zmiany budżetu powiatu na 2007 r.; 
4) trybu prac nad projektem budżetu Powiatu Zielonogórskiego oraz 
rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących 
projektowi budżetu; 
5) uchylenia uchwały o dochodach własnych jednostek budżetowych 
prowadzonych przez Powiat Zielonogórski; 
6) dodatkowych zadań służących ochronie środowiska i gospodarki 
wodnej finansowanych ze środków powiatowego funduszu ochrony 
środowiska i gospodarki wodnej. 
7) zmiany uchwały Rady Powiatu Zielonogórskiego  
w sprawie określenia zadań i wysokości środków finansowych na 
poszczególne zadania z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych dla Powiatu Zielonogórskiego na 2007 r.; 
8) zaakceptowania najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz 
wartości punktu w złotych do tabeli wynagrodzeń pracowników 
Powiatowego Ośrodka Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej w 
Zielonej Górze. 
9) zaakceptowania najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz 
wartości punktu w złotych do tabeli wynagrodzeń pracowników 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie im. Jana Pawła II w Zielonej 
Górze; 
10) zaakceptowania najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz 
wartości jednego punktu w złotych do tabeli wynagrodzeń pracowników 
Domu Pomocy Społecznej w Trzebiechowie; 
11) zaakceptowania najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz 
wartości jednego punktu w złotych do tabeli wynagrodzeń pracowników 
Domu Pomocy Społecznej w Bełczu; 
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12) zaakceptowania najniższego wynagrodzenia zasadniczego  
oraz wartości punktu w złotych do tabeli wynagrodzeń pracowników w 
Powiatowym Zielonogórskim Zarządzie Dróg z/s w Sulechowie 
13) udzielenia bonifikaty od ceny lokalu mieszkalnego stanowiącego 
własność powiatu zielonogórskiego; 
14) trybu udzielania dotacji szkołom i placówkom niepublicznym oraz 
sposobu ich rozliczania; 
15) regulaminu przyznawania Stypendiów Starosty Zielonogórskiego 
dla Sportowców; 
16) powołania składu osobowego Rady Muzeum działającej przy 
Lubuskim Muzeum Wojskowym w Zielonej Górze z siedzibą w 
Drzonowie; 
17) powołania Rady Muzeum działającej przy Muzeum 
Archeologicznym Środkowego Nadodrza w Zielonej Górze z siedzibą w 
Świdnicy,  
18) zmiany uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 
drogowego. 

16. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych.  
17. Wolne wnioski i zapytania.  
18. Zamknięcie IX sesji Rady Powiatu. 
 
Ad 3. 
 Do protokołu z poprzedniej sesji Rady Powiatu nie zgłoszono wniosków  
i uwag.  
 Protokół poddany pod głosowanie został przyjęty 19 głosami „za”. 
 
Ad 4. 
 Przewodniczący Rady złożył sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym: Miesiące lipiec i sierpień były miesiącami wakacyjnymi. 
Radni podjęli pracę w miesiącu wrześniu i odbyły się posiedzenia Komisji 
Rady. Na tych posiedzeniach Komisje przeanalizowały sprawozdanie Zarządu 
Powiatu z wykonania budżetu za I półrocze br. oraz materiały i projekty uchwał 
dotyczących sesji. Ponadto Komisje realizowały tematy z planów pracy na ten 
rok. Stosownych wyjaśnień udzielili uczestniczący w posiedzeniach członkowie 
Zarządu Powiatu, dyrektorzy jednostek organizacyjnych powiatu oraz 
naczelnicy właściwych wydziałów Starostwa. 

Komisja Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej obradowała  
14 września. W posiedzeniu tym uczestniczyła m.in. dyrektor SPZOZ  
w Sulechowie, zapoznając Komisję z aktualną sytuacją SPZOZ-u. 

Tego samego dnia posiedzenie odbyły Komisja Ochrony Obywateli  
i Bezpieczeństwa wspólnie z Komisją Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, 
Ochrony Środowiska i Turystyki. Komisje gościły Powiatowego Inspektora 
Weterynarii, Czesława Kochajkiewicza. Przedstawił on informację  
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z działalności powiatowego lekarza weterynarii. zapoznał radnych m.in.  
z celami inspekcji, zadaniami ustawowymi, strukturą zatrudnienia, kwestią 
finansowania, systemem kontroli, zapobieganiem i zwalczaniem chorób 
zakaźnych wśród zwierząt. 

Następnie, po zamknięciu wspólnego posiedzenia Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Turystyki wybrała nowego 
przewodniczącego w związku z rezygnacją Edwarda Szyjki z tej funkcji. 
Przewodniczącym Komisji został Michał Bandziak. 

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu w dniu 17 września odwiedziła Liceum 
Ogólnokształcącym w Sulechowie. Głównym tematem posiedzenia była 
działalność szkół i placówek oświatowych w roku szkolnym 2006/2007. 

Komisja Budżetowa obradowała 19 września. Komisja przeanalizowała m.in. 
pozyskiwanie i wykorzystanie środków unijnych na zadania przewidziane  
w „Planie rozwoju lokalnego powiatu zielonogórskiego”. 

Przewodniczący brał udział w posiedzeniach Komisji.  
Ponadto w miesiącu sierpniu Przewodniczący Rady zmienił termin swoich 

dyżurów w biurze Rady z poniedziałkowego na wtorkowy. W sierpniu 
Przewodniczący dyżurował 4 razy oraz uczestniczył w posiedzeniach Zarządu – 
w sierpniu 4 razy, we wrześniu 3 razy. 

W międzyczasie Przewodniczący reprezentował Radę Powiatu na różnych 
uroczystościach, m.in.: 6 lipca w otwarciu portu w Cigacicach podczas Flisu 
Odrzańskiego; 24 lipca w auli Uniwersytetu Zielonogórskiego na uroczystości 
Święta Policji; 2 sierpnia w Szczecinie w uroczystości z okazji zakończenia 
Flisu Odrzańskiego; 4 sierpnia na koncercie galowym związanym z 
zakończeniem Festiwalu Folkloru w Zielonej Górze;  26 sierpnia w gminnych 
dożynkach w Kartnie Gmina Bojadła; 1 września – Msza Święta za ojczyznę  
w rocznicę wybuchu II Wojny Światowej, po południu 1 września w dożynkach 
na ogródkach działkowych „Sawanna”, następnie w festynie zorganizowanym 
przez Radę Sołecką w Drzonkowie; 3 września w rozpoczęciu roku szkolnego w 
Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Czerwieńsku; 7 września w sesji Rady 
Gminy w Zielonej Górze, po sesji razem z radną Jadwigą Oziemkowska 
uczestniczył w pogrzebie tragicznie zmarłych pilotów; 8 września w polsko-
niemieckich spotkaniu strażaków w Starym Kisielinie; 9 września – dożynki 
wojewódzkie w Przecławiu gm. Niegosławice; 16 września – dożynki 
powiatowo-gminne w Ochli. 

Odnośnie przedstawionego przez Przewodniczącego Rady sprawozdania nie 
zgłoszono zapytań. 
 
 
Ad 5. 
 Starosta złożył sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie 
międzysesyjnym, poinformował m.in.: Zarząd Powiatu odbył 13 posiedzeń, 
podjął 33 uchwały oraz przygotował na 18 projektów uchwał Rady Powiatu. 
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 Podjęte uchwały Zarządu dotyczyły: 
- 5 uchwał w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków budżetu; 
- upoważnienie dwóch członków Zarządu Powiatu do dokonywania czynności 
prawnych, polegającej na podpisaniu umowy na zaciągnięcie kredytu  
w rachunku bieżącym; 
- udzielenie pełnomocnictwa dla dyrektorów Liceum Ogólnokształcącego  
w Sulechowie do realizacji projektu „Mała akademia umiejętności” - czyli 
system wsparcia dla uczniów uzdolnionych wykazujących problemy w nauce; 
- udzielenia pełnomocnictwa Dyrektorowi Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego w Sulechowie do realizacji projektu „Szkoła i przygoda dwa 
światy jeden cel”; 
- udzielenie pełnomocnictwa Dyrektorowi Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych 
w Sulechowie do realizacji projektu „Rozwój skrzydeł”; 
- powierzenia Andrzejowi Klementowskiemu stanowiska dyrektora Specjalnego 
Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Sulechowie; 
- powierzenia Halinie Szeląg stanowiska dyrektora Liceum Ogólnokształcącego 
w Sulechowie; 
- udzielenia pełnomocnictwa dyrektorowi SOSW w Sulechowie do realizacji 
projektu p.n. „Doposażenie bazy dydaktycznej w pomoce dydaktyczne 
niezbędne do procesu nauczania niepełnosprawnych uczniów; 
- zmiany uchwały Zarządu Powiatu w sprawie określenia wysokości dotacji 
niepublicznym szkołom i placówkom oświatowym działającym na terenie 
powiatu zielonogórskiego; 
- powołania komisji egzaminacyjnej dla Moniki Gromulskiej, nauczyciela 
kontraktowego ubiegającego się o awans na stopień nauczyciela mianowanego - 
nauczyciel ten otrzymał stopień nauczyciela mianowanego; 
- sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej własności 
powiatu – działka przy al. Niepodległości 15; 
- upoważnienia dwóch członków Zarządu Powiatu do dokonania czynności 
prawnych polegającej na podpisaniu umowy na zaciągnięcie kredytu 
długoterminowego; 
- wyrażenia opinii w sprawie pozbawieni drogi kategorii dróg powiatowych – 
dot. Szprotawy w powiecie żagańskim; 
- trzy uchwały dot. umorzenia należności Skarbu Państwa z tytułu wieczystego 
użytkowania gruntów; 
- rozłożenia na raty należności powiatu z tytułu wyrządzonej szkody na rzecz 
Powiatowego Zielonogórskiego Zarządu Dróg z/s w Sulechowie; 
- opracowania harmonogramu realizacji dochodów i wydatków budżetu powiatu 
na III kwartał; 
- udzielenia dotacji z Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej dla Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Zielonej Górze; 
- zatwierdzenia skonsultowanego bilansu powiatu na 2006 r.; 
- opracowanie projektu budżetu powiatu na 2008 r.; 
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- powierzenia stanowiska dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych dla 
Piotra Skurki – do konkursu na to stanowisko nie zgłosił się żaden kandydat, 
stanowisko powierzono po uzyskaniu opinii pozytywnej kuratora oświaty; 
- udzielenia pełnomocnictwa dyrektorom: ZSP w Czerwieńsku, LO  
w Sulechowie oraz SOSW w Sulechowie, podziału środków finansowych 
przeznaczonych na finansowanie wypłat wynagrodzeń nauczycieli za 
przeprowadzenie egzaminu maturalnego – środki na ten cel przekazał Lubuski 
Kurator Oświaty i zostały wypłacone nauczycielom przed rozpoczęciem roku 
szkolnego; 
- dwie uchwały w sprawie obniżenia ceny wywoławczej lokalu mieszkalnego 
stanowiącego własność powiatu – dotyczą mieszkań w Trzebiechowie, jeśli uda 
się je sprzedać zejdzie cały budynek ze stanu posiadania przez powiatu;; 
- pozbawienia kategorii dróg powiatowych – dot. drogi w powiecie żagańskim. 
 W okresie międzysesyjnym członkowie Zarządu uczestniczyli w 
następujących spotkaniach i uroczystościach m.in. w miesiącu lipcu: Święto IV 
Zielonogórskiego Pułku Przeciwlotniczego w Czerwieńsku; Flis Odrzański w 
Cigacicach; Święto Odry – Jarmark Nadodrzański w Nitkowcach; uroczyste 
rozpoczęcie obozu językowego w Przytoku, (Starosta podziękował dyrektor 
Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii w Przytoku za zaangażowanie na rzecz 
przygotowania tego obozu); udział w Konwencie Starostów Województwa 
Lubuskiego w Świebodzinie; w imprezie p.n. „Żniwowanie w skansenie” -
Muzeum Etnograficznym w Ochli; Święto Policji oraz  Festiwal Folkloru. 
 W miesiącu sierpniu Starosta brał udział w obchodach rocznicy wybuchu 
Powstania Warszawskiego; podsumowaniu Dni Rzeki Odry” w Szczecinie;  
w Święcie Wojska Polskiego w Czerwieńsku, w Sulechowie, Nowogrodzie 
Bobrz. Powiat był jednym z organizatorów wojewódzkich zawodów sportowo-
pożarniczych w Sulechowie; z okazji 60 lecia OSP w Świdnicy; Ireneusz 
Plechan reprezentował powiat w uroczystym spotkaniu z okazji 45-lecia pułku 
lotnictwa w Babimoście; udział członków Zarządu w dożynkach gminno-
wiejskich w Kartnie, Mazowie; spotkanie z dyrektorami jednostek oświatowych 
przed rozpoczęciem roku szkolnego; konferencja w Babimoście  pod hasłem 
sport – dialog – współpraca; otwarcie centrum sportu i rekreacji w Babimoście; 
uroczystości związane z obchodami rocznicy wybuchu II Wojny Światowej; 
dożynki działkowców w Sulechowie; dożynki międzygminne w Trzebiechowie  
i w Kargowej. 

Starosta uczestniczył w: przekazaniu samochodu dla OSP w Klenicy; 
polsko – niemieckim spotkaniu strażackim w Świdnicy; festynie rodzinnym  
w Domu Pomocy Społecznej w Trzebiechowie  (Starosta złożył podziękowania 
dyrektor DPS w Trzebiechowie za przygotowanie tej imprezy); rozpoczęciu 
Święta Winobrania w Zielonej Górze; wraz z Wicestarostą w dożynkach 
wojewódzkich w Przesłaniu; zawodach wędkarskich Koła Nr 3 PZW  
w Sulechowie; dożynkach powiatowych w Ochli; sesji Rady Miejskiej  
w Sulechowie; IV zjeździe żołnierzy górników w Zielonej Górze. 
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 Odnośnie inwestycji przeprowadzonych w Trzebiechowie Starosta złożył  
Radzie podziękowania za przychylność i skierowanie do placówki środków, 
które ułatwiły starania o pozyskanie środków zewnętrznych. Poinformował, że 
przy zaangażowaniu 600.000 zł z budżetu powiatu wartość zainwestowanych 
środków na koniec roku wyniesie 1.800.073 zł. Na tę kwotę składają się środki 
powiatowe, z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego oraz  
z Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego w Gorzowie Wlkp. Został też 
rozstrzygnięty przetarg na zabezpieczenia przeciwpożarowe.  

Starosta zaproponował by w miesiącu grudniu odbyło się w DPS  
w Trzebiechowie posiedzenie Rady Powiatu w celu zapoznania się z efektami 
przeprowadzonych tam prac. 

Ponadto trwają prace drogowe. Zostały rozstrzygnięte przetargi na 
zimowe utrzymanie dróg powiatowych. Trwają prace remontowe w Starostwie 
Powiatowym w Zielonej Górze – na ukończeniu jest remont około 20 pokoi, 
pozostanie do remontu korytarz. Ponadto trwają prace remontowe w Sulechowie 
w delegaturze Starostwa oraz w filii Powiatowego Urzędu Pracy. Prace są 
prowadzone w ramach prac interwencyjnych i publicznych. Dla powiatu 
kosztem tych prac jest zakup materiałów. 

Zakończono przygotowania związane z rozbudową, modernizacją szpitala 
w Sulechowie. W następnym tygodniu planowany jest wyjazd do Ministerstwa 
Zdrowia w celu poszukania środków na tę inwestycję. Ponieważ nie ma takiego 
programu, z którego można byłoby skorzystać z dofinansowania poszukiwane są 
różne źródła dofinansowania. 

Poza tym prowadzone są rozmowy z Marszałkiem Województwa 
Lubuskiego nt. pozyskania środków unijnych. Obecnie rozmowy dotyczą 
środków na zakup windy dla DPS w Trzebiechowie. Dodał - wszystko zmierza  
w dobrym kierunku. 

Starosta podziękował radnym za udział w dożynkach, a w szczególności 
pracownikom wydziałów, którzy włożyli dużo pracy w przygotowanie tego 
święta. Obchody te wypadły bardzo dobrze. 

 
Przewodniczący Rady poinformował o przybyciu na obrady radnego 

Andrzeja Bawłowicz. 
Stan obecnych radnych na sesji wzrósł do liczby -20. 
Henryk Jagoda zauważył, że tradycyjnie Starosta informuje  

o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym, o odbytych spotkaniach.  
W Starostwie w Wolsztynie publikowane jest opracowanie dotyczące 

działalności Zarządu Powiatu. 
Zaproponował, by rozważyć możliwości informowania mieszkańców 

powiatu, dotyczących działalności Zarządu Powiatu na łamach np. gazety 
„Życie nad Odrą” bądź poprzez zamieszczenie tych sprawozdań na stronie 
internetowej powiatu. 
 Starosta odpowiedział, że Zarząd weźmie to pod uwagę. 
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Ad 6. 
 Stanisław Okopień zgłosił wniosek dotyczący siedziby powiatu  
w Sulechowie. Zauważył, że został usprawniony wydział komunikacji. Zdaniem 
radnego należałoby wyremontować schody i wejście do delegatury oraz 
doposażyć ją w ławki dla oczekujących w kolejce petentów. 
 Na początku kadencji poruszana była sprawa sytuacji muzeów. 
Należałoby sfinalizować działania i przekazać muzea Urzędowi 
Marszałkowskiemu. Koniunktura jest dobra by do końca roku sprawę tę dopiąć. 

W nawiązaniu do projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego poinformował, że dobrze 
stało się, iż Zarząd podjął temat zmniejszenia tych stawek. Z tą sprawą zwrócili 
się do radnego przedstawiciele firmy z Międzyrzecza, których skierował do 
Zarządu Powiatu. Tłumaczyli oni, że ciągnięcie gazociągu od m. Cigacice jest 
kosztowne i ta inwestycja w ogóle im się nie zwróciła. W związku z powyższym 
podziękował Zarządowi Powiatu za przygotowanie stosownej uchwały. 

Henryk Jagoda poinformował o dziurach w nawierzchni placu 
parkingowego przy al. Niepodległości 15 w Sulechowie, w szczególności w 
części środkowej. Zauważył, że usunięcie tych dziur nie wymaga dużych 
kosztów i nakładów. 

Następnie radny zwrócił się z zapytaniem czy prawdą jest, że bezrobotni 
mieszkańcy 4 gmin powiatu: Kargowa, Babimost, Trzebiechów i Bojadła,  
muszą od miesiąca września potwierdzać gotowość do podjęcia pracy w filii 
PUP w Sulechowie. Mieszkańcy wyrażają swoje niezadowolenie z tytułu 
ponoszonych kosztów dojazdów. 

Sławomir Baranowski przypomniał, że jego interpelacja w sprawie drogi 
Sycowice – Podła Góra jest trzecią na kolejnej sesji. Na początku sądził, że 
współpraca pomiędzy radnymi a Zarządem Powiatu będzie układała się o wiele 
lepiej. Zarząd w oczach radnych przestał być wiarygodny, a radni w oczach 
swoich wyborców. Efekt jest taki, że na dzień dzisiejszy na drodze powiatowej 
Sycowice - Podła Góra utworzyło się koryto, w którym płynie intensywnie rzeka 
po opadach deszczu. O tej sprawie radny mówił już wiosną, mówi się już  
o zimowym utrzymaniu dróg, a nie potrafi się naprawić tego, co było wiosną. 

Okazało się, że tamtejsi mieszkańcy sfotografowali posesje. Nie trzeba 
powodzi – „sami do tego doprowadziliśmy”. 

Wyraził nadzieję, że ta sprawa zostanie bardzo szybko zrealizowana i na 
kolejnej sesji, tak jak inni będzie mógł podziękować Zarządowi. Radny 
poinformował, że czuje się tak, jakby niektórzy radni byli traktowani nie 
podmiotowo, a przedmiotowo.  

Następnie Sławomir Baranowski zapytał, na jakim etapie jest 
zaawansowanie drogi Płoty-Sudoł-Leśniów Wielki – chodzi o wykonanie 
dokumentacji dot. naprawy nawierzchni. Przypomniał, że w związku z tą drogą 
na poprzedniej sesji została przeznaczona kwota 80.000 zł. 
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Tadeusz Cygański podjął temat bezrobotnych. Zwrócił uwagę, że stopa 
bezrobocia spada. Bezrobotni natomiast radzą sobie z trudem i poprosili  
o interwencję w związku z koniecznością dojazdów do PUP do Sulechowa  
w celu potwierdzania gotowości do podjęcia pracy. Dojazdy te byłyby wskazane 
dla niektórych, ale 50 % tej grupy będzie żyła biednie, a dojazd do Sulechowa to 
koszt rzędu 20 zł, których w ogóle nie mają.  

Z takimi trudami wywalczona sytuacja w poprzedniej kadencji, by 
pracownicy urzędu pracy dojeżdżali do gmin skutkowała pozytywnie i nie 
rodziła strasznych kosztów.  

Radny poinformował o deklaracji Wójta Gminy Bojadła, który jest gotów 
partycypować w kosztach paliwa związanych z dojazdami do gminy 
pracowników PUP. 
 W imieniu bezrobotnych z gm. Bojadła i pozostałych gmin zaapelował  
o utrzymanie tego stanu i o to by nie cofać się. 
 Brygida Wróblewska poinformowała o niezadowoleniu bezrobotnych  
z gm. Kargowa oraz o problemie osoby bezrobotnej, chorej, niemogącej 
chodzić, której należało pomóc w zorganizowaniu transportu do PUP  
w Sulechowie. 

Lech Czura ponowił swoje wnioski do projektu budżetu na rok przyszły, 
które w ubiegłym roku przedstawił Zarządowi Powiatu i które ponawia od kilku 
lat. Wnioski te został częściowo zrealizowane, część nie. Zwrócił się zatem do 
Zarządu Powiatu o rozpatrzenie pozostałych wniosków dotyczących zadań 
niezrealizowanych. 

  
Nie zgłoszono więcej wniosków i interpelacji radnych. 

 
Ad 7. 
 Wszyscy radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali 
pisemną informację o sytuacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Sulechowie – załącznik nr 3 do protokołu nr IX/2007 oraz 
Szpitala Leczniczo – Rehabilitacyjnego dla Dzieci - Samodzielny Publiczny 
Zakład Opieki Zdrowotnej w Wojnowie, stanowiący załącznik nr 4 do protokołu 
nr IX/2007. 
 Ireneusz Plechan zwrócił się z zapytaniem odnośnie informacji o sytuacji 
SPZOZ w Wojnowie. Zauważył, że niepokojące jest wykonanie przychodów 
placówki na poziomie 54%, natomiast wydatków w 63%, w niektórych 
pozycjach dochodzą do końca możliwości. W przypadku leków i opatrunków 
wykonanie wynosi 96%, a gazu i energii 80%, w przypadku usług materialnych 
75%. W związku z tym zapytał, jak Ośrodek myśli dotrwać do końca roku przy 
takiej strukturze budżetu. Przypuszcza, że może Ośrodek może mieć problemy. 
 Barbara Karolewska, Główna Księgowa SPZOZ w Wojnowie 
wyjaśniła, że po 7 miesiącach wysokie wykonanie wydatków związane jest z 
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nadwykonaniami. W związku z tym Narodowy Fundusz Zdrowia zwiększy 
szpitalowi środki za te nadwykonania.  
 Ireneusz Plechan zauważył, że dobrze byłoby gdyby tego typu 
informacje znalazły się w sprawozdaniu. 
 Do ww. informacji radni nie zgłosili więcej uwag i zapytań. 

Przewodniczący Rady uznał, iż Rada przyjęła powyższe informacje przez 
aklamację.  
 
Ad 8. 
 Wszyscy radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali 
pisemną informację z realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej  
z uwzględnieniem działalności domów pomocy społecznej, stanowiącą 
załącznik nr 5 do protokołu nr IX/2007. 
 Do ww. informacji Rada nie zgłosiła uwag i zapytań. 

Przewodniczący Rady uznał, iż Rada przyjęła powyższe informacje przez 
aklamację. 
 
Ad 9. 
 Wszyscy radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali 
pisemna informację z działalności szkół i placówek oświatowych, działających 
na terenie powiatu – załącznik nr 6 do protokołu nr IX/2007. 
 Do ww. informacji radni nie zgłosili uwag i zapytań. 
 Przewodniczący Rady uznał, iż Rada przyjmuje powyższe sprawozdanie 
przez aklamację. 
 
 
Ad 10. 

Wszyscy radni otrzymali pisemną informację z realizacji „Planu Rozwoju 
Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego – stanowiącą załącznik nr 7 do protokołu 
nr IX/2007. 

Przewodniczący zauważył, że na poprzednich sesjach oraz na 
posiedzeniach Komisji został poprawiony termin realizacji tego planu… zamiast 
z perspektywą do 2013 r. rozszerzono do roku 2020. 

Rada nie zgłosiła uwag i zapytań do przedstawionego sprawozdania, które 
zostało przyjęte przez aklamację. 
 
Ad 11. 
 Wszyscy radni wraz zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali 
informację Zarządu Powiatu Zielonogórskiego o przebiegu wykonania budżetu 
Powiatu Zielonogórskiego za okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2007r. – 
załącznik nr 8 do protokołu nr IX/2007. 
 Do ww. sprawozdania Rada nie zgłosiła uwag i zapytań. 
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 Przewodniczący Rady stwierdził przyjęcie przedstawionego 
sprawozdania. 
 
Ad 12. 
 Wszyscy radni otrzymali pisemną informację Zarządu Powiatu 
Zielonogórskiego o przebiegu wykonania planu finansowego za okres od  
1 stycznia do 30 czerwca 2007 r. samodzielnych publicznych zakładów opieki 
zdrowotnej i samorządowych instytucji kultury, stanowiącą załącznik nr 9 do 
protokołu nr IX/2007. 
 Do ww. sprawozdania Rada nie zgłosiła uwag i zapytań. 
 Przewodniczący Rady stwierdził przyjęcie przedstawionego 
sprawozdania. 
 
Ad 13/1 
 Rada Powiatu nie zgłosiła uwag i zapytań do projektu uchwały. 
 Po odczytaniu projektu uchwały przez Przewodniczącego Rady 
przystąpiono do głosowania. 

Uchwała została podjęta przy 20 głosach „za”. 
Uchwała Nr IX/70/2007 - załącznik nr 10 do protokołu nr IX/2007. 

 
Ad 13/2 
 Rada Powiatu nie zgłosiła uwag i zapytań do projektu uchwały. 
 Po odczytaniu projektu uchwały przez Przewodniczącego Rady 
przystąpiono do głosowania. 

Uchwała została podjęta przy 20 głosach „za”. 
Uchwała Nr IX/71/2007 - załącznik nr 11 do protokołu nr IX/2007. 

 
Ad 13/3 
 Wszyscy radni otrzymali na piśmie autopoprawki Zarządu Powiatu do 
projektu uchwały. Zmiany te były omawiane na posiedzeniach Komisji Rady. 
Rada nie zgłosiła wniosków i zapytań do przedstawionych autopoprawek, które 
poddane pod głosowanie zostały przyjęte przy 20 głosach „za”.  

Rada Powiatu nie zgłosiła uwag i zapytań do projektu uchwały. 
Uchwała z uwzględnieniem autopoprawek została podjęta przy 20 głosach 

„za”. 
Uchwała Nr IX/72/2007 - załącznik nr 12 do protokołu nr IX/2007. 
 

Ad 13/4 
 Lech Czura zgłosił wniosek do  §1 pkt. 5 projektu uchwały: po słowach 
„Zarząd Powiatu przyjmuje i ewidencjonuje wnioski o dofinansowanie zadań  
z budżetu powiatu od” …, przed określeniem osób fizycznych dodać ”radnych”. 
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 Bożena Długosz – Radca Prawny zauważyła, że są kluby radnych, 
Komisje Rady analizując budżet mogą składać propozycje. Zdaniem radczyni 
zapis w projekcie uchwały jest prawidłowy. 
 Krzysztof Sroczyński dodał, że radny jest osobą fizyczną. Jako osoba 
fizyczna również może złożyć wniosek. Zapis „osoba fizyczna” zawiera też 
osobę radnego, gdyby chciał występować, jako indywidualna osoba fizyczna.  

W nawiązaniu do wyjaśnień Bożeny Długosz Zauważył, że racja jest po 
stronie radcy prawnego. 

Przewodniczącego Rady zapytał czy radny  podtrzymuje wniosek.  
Lech Czura podtrzymał swój wniosek, który poddany pod głosowanie 

Rada odrzuciła przy 2 głosach za przyjęciem wniosku, 6 głosach przeciw, 12 
głosach wstrzymujących. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono więcej wniosków i zapytań. 
Uchwała została podjęta przy 19 głosach „za” i 1 głosie wstrzymującym. 
Uchwała Nr IX/73/2007 - załącznik nr 13 do protokołu nr IX/2007. 
 

Ad 13/5 
 Rada Powiatu nie zgłosiła uwag i zapytań do projektu uchwały. 

Uchwała została podjęta przy 20 głosach „za”. 
Uchwała Nr IX/74/2007 - załącznik nr 14 do protokołu nr IX/2007. 

 
Ad 13/6 
 Rada Powiatu nie zgłosiła uwag i zapytań do projektu uchwały. 

Uchwała została podjęta przy 20 głosach „za”. 
Uchwała Nr IX/75/2007 - załącznik nr 15 do protokołu nr IX/2007. 

 
Ad 13/7 
 Rada Powiatu nie zgłosiła uwag i zapytań do projektu uchwały. 

Uchwała została podjęta przy 19 głosach „za”. 
(Andrzej Bawłowicz nie uczestniczył w głosowaniu – podczas 

rozpatrywania uchwały był nieobecny na sali obrad ). 
Uchwała Nr IX/76/2007 - załącznik nr 16 do protokołu nr IX/2007. 

 
Ad 13/8 
 Rada Powiatu nie zgłosiła uwag i zapytań do projektu uchwały. 

Uchwała została podjęta przy 20 głosach „za”. 
Uchwała Nr IX/77/2007 - załącznik nr 17 do protokołu nr IX/2007. 

 
Ad 13/9 
 Rada Powiatu nie zgłosiła uwag i zapytań do projektu uchwały. 

Uchwała została podjęta przy 20 głosach „za”. 
Uchwała Nr IX/78/2007 - załącznik nr 18 do protokołu nr IX/2007. 
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Ad 13/10 
 Rada Powiatu nie zgłosiła uwag i zapytań do projektu uchwały. 

Uchwała została podjęta przy 20 głosach „za”. 
Uchwała Nr IX/79/2007 - załącznik nr 19 do protokołu nr IX/2007. 

 
 
Ad 13/11 
 Rada Powiatu nie zgłosiła uwag i zapytań do projektu uchwały. 

Uchwała została podjęta przy 20 głosach „za”. 
Uchwała Nr IX/80/2007 - załącznik nr 20 do protokołu nr IX/2007. 

 
 
Ad 13/12 
 Rada Powiatu nie zgłosiła uwag i zapytań do projektu uchwały. 

Uchwała została podjęta przy 20 głosach „za”. 
Uchwała Nr IX/81/2007 - załącznik nr 21 do protokołu nr IX/2007. 

 
Ad 13/13 
 Rada Powiatu nie zgłosiła uwag i zapytań do projektu uchwały. 

Uchwała została podjęta przy 20 głosach „za”. 
Uchwała Nr IX/82/2007 - załącznik nr 22 do protokołu nr IX/2007. 

 
Ad 13/14 
 Rada Powiatu nie zgłosiła uwag i zapytań do projektu uchwały. 

Uchwała została podjęta przy 20 głosach „za”. 
Uchwała Nr IX/83/2007 - załącznik nr 23 do protokołu nr IX/2007. 

 
Ad 13/15 
 Janina Kałuża w imieniu Komisji Budżetowej zgłosiła wniosek do 
projektu uchwały: w §2 zapis „samorządów innych szczebli” zastąpić 
brzmieniem „innych samorządów”. Natomiast w załączniku nr 3 zapis „Starostę 
– Edwina Łazickiego, zwanego dalej Starostą”, zastąpić brzmieniem „Starostę 
Zielonogórskiego”. 
 Przewodniczący podsumował wniosek Komisji i poddał go pod 
głosowanie: za przyjęciem wniosku głosowało 20 radnych. 
 Rada Powiatu nie zgłosiła więcej wniosków i zapytań do projektu 
uchwały. 

Uchwała została podjęta z uwzględnieniem poprawek przy 20 głosach 
„za”. 

Uchwała Nr IX/84/2007 - załącznik nr 24 do protokołu nr IX/2007. 
 
Ad 13/16 
 Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
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Rada Powiatu nie zgłosiła uwag i zapytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady poddał uchwałę pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 20 głosach „za”. 
Uchwała Nr IX/85/2007 - załącznik nr 25 do protokołu nr IX/2007. 

 
 
Ad 13/17 
 Po odczytaniu projektu uchwały przez Przewodniczącego Rady nie 
zgłoszono wniosków i zapytań do projektu uchwały. 

Uchwała została podjęta przy 19 głosach „za” i 1 głosie wstrzymującym. 
Uchwała Nr IX/86/2007 - załącznik nr 26 do protokołu nr IX/2007. 

 
Ad 13/18 

Rada Powiatu nie zgłosiła uwag i zapytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady przypomniał, iż na wstępie sesji Starosta udzielił 

wyczerpujących wyjaśnień. 
Uchwała została podjęta przy 16 głosach „za” i 4 głosach 

wstrzymujących.  
Uchwała Nr IX/87/2007 - załącznik nr 27 do protokołu nr IX/2007. 

 
Starosta zwrócił się z wnioskiem o przerwę w celu skonsultowania 

odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę. 

 
Ad 14. 
 Starosta w odpowiedzi na interpelację Henryka Jagody dotyczącej 
informacji z prac Zarządu i Rady Powiatu zostanie rozwiązany w najbliższym 
czasie. Zamieszczone one będą na stronie internetowej oraz podjęte zostaną 
rozmowy z wydawcą Życia nad Odrą”. 
 Jeśli chodzi o kwestię placu przy ul. Niepodległości w Sulechowie 
stwierdził, że rzeczywiście jest tam zła sytuacja. Nawierzchnia placu zostanie 
wyrównana. Zwrócił uwag, iż należałoby też wykonać tam odwodnienie oraz 
zabezpieczyć środki w przyszłorocznym budżecie powiatu na remont. 
 W odpowiedzi na wnioski Stanisława Okopienia odnośnie remontu 
delegatury Starostwa w Sulechowie poinformował, że w ramach własnych 
środków zostało tam dużo zrobione. W trakcie opracowywania jest 
dokumentacja na remont delegatury i wszystkie poruszane sprawy zostaną 
wykonane. Przy wydziale komunikacji są ustawione ławki, ewentualnie zostaną 
dostawione krzesła, ale wówczas będzie tam za ciasno. 
 W sprawach dróg Sycowice – Podła Góra wnioskowanych przez 
Sławomira Baranowskiego Starosta wyjaśnił: część zalewanej drogi, łączącej się 
z drogą powiatową nie ma żadnych zabudowań, jest to droga gminy 
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Czerwieńsk. Problem nie jest w tym, kto zrobi lepsze zdjęcia, tylko problem  
w tym, jak go rozwiązać. Istotniejszą sprawą jest rozwiązanie tam problemu 
melioracji, w związku z którą spływają na tę drogę wody opadowe. Zarząd 
przyjrzy się sprawie, zbada dokładnie problem i podejmie decyzje, które będą 
wiązały się też z drogą powiatową. 
 Odnośnie drogi w Płotach jest podpisane porozumienie z Burmistrzem 
Czerwieńska, które zostało wykonane – praca została odebrana. Natomiast  
Sudoł – Leśniów jest drogą, która jest doprowadzana do użytku we własnym 
zakresie, ze względu na to, że Marszałek Województwa przeznaczył na tę drogę 
70.000 zł. Drugie 70.000 zł musiałby wyłożyć Powiat, natomiast kosztorys, aby 
wykonać tam porządną drogę opiewa na 400.000 zł. Powiat nie stać wyłożyć 
400.000 zł na drogę dojazdową. Za 140.000 zł można byłoby tylko zepsuć, 
ponieważ jest tam część drogi asfaltowej. Dlatego Powiat oddał te 70.000 zł - 
nie zostały one podjęte. Na tę drogę dojazdową będą nadal prowadzone starania. 
W rozmowie z dyrektorem Żeromskim sumy na kilometr w kwocie 30.000 zł 
zostają podtrzymywane. Na dzień dzisiejszy Powiat nie ma tak dużych 
pieniędzy, żeby na drogę dojazdową do pól wydać 400.000 zł. 
 Wnioski zgłoszone do budżetu przez Lecha Czury zostaną 
przeanalizowane. 
 W sprawie podpisywania gotowości do podjęcia pracy przez 
bezrobotnych Bogusław Radzio, Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w 
Zielonej Górze poinformował: w rejonie zaodrzańskim w gminie Kargowa, 
było zarejestrowanych 361 osób bezrobotnych. 
 Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że radni otrzymali aktualne 
informacje na temat bezrobocia w powiecie zielonogórskim. Poprosił  
o odpowiedź na interpelację. 
 Starosta wyjaśnił: nie może inwestować w delegacje pracowników PUP, 
którzy wyjeżdżali do gmin raz na kwartał. Dlatego porozumie się  
z burmistrzami na ten temat. Samochód służbowy jest zepsuty i zagrażał 
bezpieczeństwu pracownicom dojeżdżającym do gmin. Z wójtami  
i burmistrzami zostaną poczynione ustalenia i wyznaczone dni, kiedy 
pracownicy PUP będą w gminach w ramach kosztów delegacji na PKS.  
 Ponadto wpłynął świeży materiał odnośnie bezrobocia. Możliwe, że nie 
został rozdysponowany. Bezrobocie wyraźnie spada. 
 Starosta zaproponował, by na kolejnej sesji omówić sprawy dotyczące 
bezrobocia w powiecie. 
 W odpowiedzi na pytanie Brygidy Wróblewskiej, Bogusław Radzio 
poinformował: osoba, która jest chora ma zwolnienie lekarskie może je przesłać 
do urzędu pracy. Wówczas chory nie musi przyjeżdżać do Powiatowego Urzędu 
Pracy i nikt nie musi wozić tej osoby. Dyrektor zauważył, że radna został 
wprowadzona w błąd. 
 Starosta odpowiedział na wniosek Stanisława Okopienia dotyczący 
muzeów: prowadzone są rozmowy z Urzędem Marszałkowskim  
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o współfinansowaniu muzeów. Prowadzone są też rozmowy z Prezydentem 
Zielonej Góry. Jeśli chcieliby przejąć muzea powiatowe, to Starosta nie widzi 
przeszkód. Wtedy do Rady Powiatu wpłynie odpowiedni projekt uchwały. 
Przekazanie i przyjęcie muzeów wymaga podjęcia uchwał przez właściwe rady. 
Powiat Zielona Góra jest bogatszy od zielonogórskiego ziemskiego. Jeżeli będą  
pewne ustalenia Rada Powiatu zostanie poinformowana. 
 
Ad 15. 
 Brygida Wróblewska w imieniu komitetu organizacyjnego obchodów 
200 rocznicy odegrania Mazurka Dąbrowskiego zaprosiła zebranych do udziału 
w czterodniowych uroczystościach w Kargowej od 27 do 30 września br.  
W ramach obchodów będzie zorganizowana m.in. polsko-niemiecka wystawa 
filatelistyczna. Patronat nad tą wystawą przyjął Starosta Zielonogórski – Edwin 
Łazicki. 
 Ponadto Brygida Wróblewska zapoznała zebranych z programem tej 
uroczystości. 
 Roman Rakowski złożył wniosek związany z projektem budżetu na 2008 
r. dotyczący skrzyżowania ulic Odrzańskiej – Armii Krajowej - Piaskowej – 
Kruszyny w Sulechowie. Zwrócił uwagę na to, że dużo mówi się o tym, iż 
trzeba coś tam zrobić, ale już teraz należy zająć się tym skrzyżowaniem. Albo 
rozmawiać z właścicielami dróg: miejskich, wojewódzkich - powiat jest 
właścicielem ul. Piaskowej. Sytuacja niewiele poprawiła się od momentu 
uruchomienia obwodnicy Sulechowa w kierunku Poznania, nadal jest duże 
natężenie ruchu. 
 Stąd wniosek o zamontowanie tymczasowych świateł, a następnie  
o budowę ronda, które byłoby praktyczniejsze. 
 Ponadto na ul. Piaskowej przy przejściu dla pieszych niefortunnie 
położona jest studzienka, przez którą podczas deszczu osoba przeprowadzająca 
dzieci przez ulicę, jest opryskiwana przez pojazdy poruszające się po drodze. 
Studzienka ta nie wiadomo do kogo należy dlatego należałoby to ustalić  
i wspólnie rozwiązać problem. 
 Radny Michał Bandziak, jako Prezes Lubuskiego Stowarzyszenia Rady 
Powiatu Sołtysów poinformował o dwudniowej pielgrzymce sołtysów z terenu 
powiatu do Sanktuarium Matki Bożej w Licheniu. Była to piąta pielgrzymka.  

W związku z udzieloną pomocą finansową złożył podziękowania 
Staroście Zielonogórskiemu oraz Przewodniczącemu Rady, natomiast Wójtowi 
Gminy Zielona Góra za udostępnienie autobusu z kierowcą. 

60% kosztów pielgrzymki pochodziło z budżetu powiatu pozostałe ze 
środków własnych sołtysów. 

Podkreślił, iż sołtysom należy pomagać. Pełnią oni zaszczytną funkcję, 
ale z tego tytułu nie mają za dużo profitów. 

Następnie radny zwrócił się o zabezpieczenie środków budżetowych na 
2008 r. z przeznaczeniem na tego typu dofinansowania. 
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Starosta odpowiedział, że rozumie poruszane potrzeby i przypomniał, że 
w rozmowie z nim radny mówił o wyjazdach sołtysów co dwa lata. 

W nawiązaniu do wypowiedzi Romana Rakowskiego poinformował, że 
chce doprowadzić do spotkania zarządców dróg. Zgodził się, iż jest 
niebezpiecznie na wspomnianym skrzyżowaniu w Sulechowie i rozwiązanie 
tego problemu zostało wzięte pod uwagę. 

Przewodniczący Rady poinformował o przekazaniu skargi  do Rady 
Powiatu Zielonogórskiego przez Lubuskiego Wojewódzkiego Inspektora 
Nadzoru Budowlanego. 

Skargę na Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego 
Przewodniczący Rady przekaże do rozpatrzenia Komisji Rewizyjnej. 

Po zakończeniu sesji Przewodniczący Rady zaprosił wszystkich radnych  
i zaproszonych gości na poczęstunek.  

Lidia Gościańska przedstawicielka Multibanku zwróciła się do radnych 
powiatu z specjalną propozycją kredytową. Poinformowała, że po sesji zapozna 
z szczegółami oferty. 

Przewodniczący Rady w imieniu Starostwa i radnych powiatu złożył 
gratulacje Włodzimierzowi Kwaśniewiczowi, Dyrektorowi Lubuskiego 
Muzeum Wojskowego w Drzonowie z okazji nadania mu tytułu „Honorowego 
Obywatela Zielonej Góry”. 
  
Ad 16. 
 Po wyczerpaniu głosów w dyskusji oraz porządku obrad o godz. 16.00 
Krzysztof Sroczyński, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego 
zamknął IX sesję Rady Powiatu. 
 

 
 
 
Protokolant      Przewodniczący Rady 

 
    Elżbieta Burzelów      Krzysztof Sroczyński 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


